



# NEWSLETTER

LIFANG & PARTNERS **立方观评**



关注更多精彩内容

## No. 172

2020.08

### 立方网络安全与数据合规周报

## Weekly Cybersecurity and Data Protection Review

### No.24

#### 国内要闻 Domestic News

商务部、科技部调整发布《中国禁止出口限制出口技术目录》

China Amends the Catalogue of Technologies Prohibited or Restricted from Export

国家广播电视总局办公厅发布《广播电视和网络视听大数据标准化白皮书（2020版）》

NRTA Releases the 2020 White Paper on Standardization of Online Audio-visual and Radio and Television Big Data

教育部等六部门联合发布《关于联合开展未成年人网络环境专项治理行动的通知》

China Launches a Campaign on Network Environment for Minors

#### 海外动态 Overseas News

难以禁止位置跟踪，谷歌的隐私设置困扰用户

Google's Privacy Settings Confused Users: Difficult to Opt Out of Location Tracking

隐瞒重大数据泄露事件，优步前首席安全官遭美国司法部起诉

U.S. Charges Former Uber Security Chief with Covering up Massive Hacking

## 国内要闻 Domestic News

### 商务部、科技部调整发布《中国禁止出口限制出口技术目录》

2020年8月28日，商务部、科技部发布新版《中国禁止出口限制出口技术目录》（“《目录》”）。与商务部、科技部2008年发布的《目录》相比，新版《目录》在限制出口部分的计算机服务业、软件业进行了修改，包括在信息处理技术项下增加人工智能交互、基于数据分析的个性化信息推送服务技术等控制要点，新增密码安全技术、高性能检测技术（如基于大规模信息采集与分析的战略预警技术）、基础软件安全增强技术（如操作系统、数据库系统安全增加技术）等，删去信息安全防火墙软件技术条目。（[查看更多](#)）

### China Amends the Catalogue of Technologies Prohibited or Restricted from Export

On August 28, 2020, China's Ministry of Commerce and Ministry of Science and Technology jointly issued the amended *Catalogue of Technologies Prohibited or Restricted by China from Export* (“**Catalogue**”). Compared with the one issued by them in 2008, the amended Catalogue has revised the items in industries of computer service and software subject to export restrictions, including adding the technologies relating to artificial intelligence interactive interface technologies, personalized information recommendation service technologies based on data analysis under the category of information processing technology; adding the technology of cryptographic security, high performance detection (for example, the strategic early warning technology based on large-scale data collection and analysis), security enhancement for basic software (for example, the security enhancement technology for operating system and database system); removing the item of information security firewall software technology. ([More](#))

### 国家广播电视总局办公厅发布《广播电视和网络视听大数据标准化白皮书（2020版）》

2020年8月28日，国家广播电视总局办公厅发布《广播电视和网络视听大数据标准化白皮书（2020版）》（“《白皮书》”）。《白皮书》从媒体融合的需求出发构建广播电视和网络视听领域大数据标准体系的总体框架和标准明细表，并从基础、数据、技术、治理、资产、应用、安全和评价等关键领域提出广播电视和网络视听大数据的标准规划，为开展广播电视和网络视听大数据的标准化建设提供依据。（[查看更多](#)）

### NRTA Releases the 2020 White Paper on Standardization of Online Audio-visual and Radio and Television Big Data

On August 28, 2020, the General Office of the National Radio and Television Administration (“**NRTA**”) released the *White Paper on Standardization of Online Audio-visual and Radio and Television Big Data (2020 edition)* (“**White Paper**”). The White Paper builds the overall framework and specifics of big data standard system in the area of online audio-visual and radio and television based on the demand of media convergence, and specifies the plan of online audio-visual and radio and television big data standards from the key fields including basis, data, technology, governance, asset, operation, security and assessment, which will provide the foundation for standardized construction of online audio-visual and radio and television big data. ([More](#))

## 教育部等六部门联合发布《关于联合开展未成年人网络环境专项治理行动的通知》

2020年8月26日，教育部、国家互联网信息办公室等六部门联合发布《关于联合开展未成年人网络环境专项治理行动的通知》（“《通知》”）。《通知》重点指出，要进一步推动网络直播和视频平台开发使用青少年网络防沉迷模式，完善实名实人验证、功能限制、时长限定、内容审核、算法推荐等运行机制。推行公益性未成年人上网监护软件；对涉及未成年人网络社交中出现的敲诈勒索、非法获取个人隐私等违法活动予以查处；专项治理学习教育类、直播、社交等网站平台、应用程序中的低俗有害信息；督促企业加大对涉未成年人信息内容审核力度，指导重点网站平台加强青少年专属内容池建设。专项治理行动共分为三个阶段，将于2020年12月底前完成。（[查看更多](#)）

### China Launches a Campaign on Network Environment for Minors

On August 26, 2020, the Ministry of Education, the Cyberspace Administration of China and other four departments jointly issued *the Notice for Jointly Launching the Special Governance Action on Network Environment for Minors* (“Notice”). The Notice specifies that it is necessary to further promote the development and application of the network addiction prevention system for minors among online live streaming and video platforms, to improve the operation mechanisms of real-name and real-person verification, function restriction, duration limitation, content review and recommendation algorithm, to implement nonprofit online guardian of minors software, to investigate and punish extortion, illegal access of personal privacy and other illegal activities involving minors in social networking, to launch a campaign against vulgar and harmful information in learning and education, online live streaming, social networking and other network platforms and applications, to urge enterprises to strengthen the review on information and contents involving minors and to guide the influential website platforms to strengthen the construction of exclusive content pools for minors. The special governance action is divided into three stages and to be accomplished by the end of December, 2020. ([More](#))

## 海外动态 Overseas News

---

### 难以禁止位置跟踪，谷歌的隐私设置困扰用户

2020年8月26日，据《独立报》报道，谷歌数据收集和位置跟踪案最新消息显示，谷歌内部的工程师认为谷歌的隐私设置使用户和员工感到困惑。2020年5月，亚利桑那州总检察长办公室对谷歌提起诉讼，指控谷歌在用户位置跟踪的场景和方式的问题上误导用户，甚至在用户试图禁止位置跟踪后仍继续跟踪用户位置。（[查看更多](#)）

### Google's Privacy Settings Confused Users: Difficult to Opt Out of Location Tracking

On August, 26, 2020, *Independent* reported that new information has surfaced in a lawsuit involving Google's data collection and location-tracking practices, including statements by the company's own engineers that its privacy settings were confusing to both users and employees. The lawsuit was filed by Arizona Attorney General's office against Google in May, which accused Google of deceiving users

about when and how it tracked their locations and continuing to track them even after they tried to opt out. ([More](#))

### 隐瞒重大数据泄露事件，优步前首席安全官遭美国司法部起诉

近日，据雅虎新闻报道，美国司法部对优步技术公司前首席安全官约瑟夫·沙利文提起刑事诉讼，指控其曾试图隐瞒2016年的一起黑客攻击，该事件导致约5700万优步乘客和司机个人信息泄露。美国司法部称，沙利文通过与黑客签署有偿保密协议，要求黑客谎称其并未窃取数据，且时任首席执行官特拉维斯·卡兰尼克为此事知情人。接替卡兰尼克的现任优步首席执行官达拉·科罗拉萨希披露了这一笔交易，并在得知此事的严重程度后解雇了沙利文和一名副手。随后，优步支付了1.48亿美元与美国50个州和华盛顿特区就优步隐瞒黑客攻击一事达成和解。（[查看更多](#)）

### U.S. Charges Former Uber Security Chief with Covering up Massive Hacking

Recently, *Yahoo News* reported that a former chief security officer for Uber Technologies, Joseph Sullivan, was criminally charged by the U.S. Department of Justice (“DOJ”) with trying to cover up a 2016 hacking that exposed personal information of about 57 million of Uber’s customers and drivers. DOJ claimed that Sullivan paid the hackers to sign non-disclosure agreements that falsely stated they had not stolen data and then-CEO Travis Kalanick was aware of Sullivan’s actions. Kalanick’s successor as CEO -- current Uber chief Dara Khosrowshahi -- disclosed the payoff, then fired Sullivan and a deputy after learning the extent of the breach. Uber then paid \$148 million to settle claims by all 50 U.S. states and Washington, D.C. that it had been too slow to reveal the hack. ([More](#))

立方律师事务所编写《立方观评》的目的仅为帮助客户及时了解中国法律及实务的最新动态和发展，上述有关信息不应被看作是特定事务的法律意见或法律依据，上述内容仅供参考。



This Newsletter has been prepared for clients and professional associates of Lifang & Partners. Whilst every effort has been made to ensure accuracy, no responsibility can be accepted for errors and omissions, however caused. The information contained in this publication should not be relied on as legal advice and should not be regarded as a substitute for detailed advice in individual cases.



Subscribe to our WeChat community  
扫码关注公众号“立方律师事务所”

北京 | 上海 | 武汉 | 广州 | 深圳 | 韩国  
Beijing | Shanghai | Wuhan | Guangzhou | Shenzhen | Korea

 [www.lifanglaw.com](http://www.lifanglaw.com)  
 Email: [info@lifanglaw.com](mailto:info@lifanglaw.com)

 Tel: +8610 64096099  
 Fax: +8610 64096260/64096261